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Kære Boligudvalgsmedlem, 

I forbindelse med lovforslaget om sommerhus på lejet grund vil jeg tillade mig at gøre Boligudvalget 
opmærksom på, at MARKEDSLEJEN som beregningsmodel for lejen er en særdeles farlig cocktail for 
grundlejerne. Det nyligt fremsatte lovforslag redder hverken eksisterende eller nye lejere. Og det er en 
stor ulykke.

En leje, der baserer sig på MARKEDSLEJE er netop, hvad lejere på Bøgebjerg Strand har været udsat for 
med kæmpe lejestigninger til følge. Tre gange inden for en kort årrække er lejen blevet tre-doblet: 
Eksempel på leje af en grund (ca. 300 m2) i ca. kr.: 2700 (1988), kr. 6.700 (1996), kr. 21.000 kr.(2000), 
kr. 60.000 kr. (2006). I dag er lejen ca. kr. 70.000 pga. en automatisk årlig min. stigning på min. 3 %. En 
sådan lejestigning har været mulig, fordi der ikke har været lovgivning på området, og fordi udlejer 
påberåber sig, at lejen skal svare til MARKEDSLEJEN.

Netop derfor er en MARKEDSLEJE det rene gift for lejerne. Den er en farlig, uretfærdig og uforudsigelig 
størrelse, og mange lejere har som følge heraf ikke haft råd til at beholde sommerhuset på lejet grund. 
Og flere følger efter, hvis ikke lejerne beskyttes. Derfor er det meget relevant at bede folkene bag 
lovforslaget forklare os lejere forskellen på den hidtidige/eksisterende politik og det nye lovforslag. 
Hvori ligger beskyttelsen for os lejere?

Det eneste rigtige er at give sommerhusejere på lejet grund en beskyttelse svarende til den, som den 
almindelige Lejelov giver lejere, og hvor der er nogle bestemte kriterier for beregning og for regulering 
af lejen.

I håb om, at I politikere finder en anden løsningsmodel end MARKEDSLEJEN og en model, som også 
tilgodeser eksisterende lejekontrakter – min udløber først i år 2030 - sendes de venligste hilsener

Søren Friis 
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